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Q: 59 – Title: 1.could you please let me know can i perform single umrah on behalf of all
followers of islam ...2. Tell me some wazifa which will provoke the interest of studies (general
and islamic) and brightens the life, of my children, as this is the only

  

Question

  

1.could you please let me know can i perform single umrah on behalf of all followers of islam
(followers mean who were, are and will be), if i make niyyah that i am going to perform umra, on
the behalf of all followers of islam.

2. Tell me some wazifa which will provoke the interest of studies (general and islamic)  and
brightens the life, of my children, as this is the only worth i have.
Answer
In the name of Allah, Most Gracious, Most Merciful 

Assalamu 'alaykum wa Rahmatullahi Wabarakatuh 

In principle, one can perform any Nafil ibadah and send the reward to whomsoever he wishes
whether it’s one or more than one.
(Raddul Muhtar, Vol. 2, Pg.595)[1]
(Fatawa Rahimiyyah, Vol. 8, Pg.143, Darul Ish'aat)

The greatest wazifa is to up bring your children according to Shari?a and teach them Islamic
Etiquettes. Moreover, make duaa for your children’s future as the du?a of a parent for his/her
child is never rejected. With the blessing of this, Allah jalla jalaluhu will brighten their lives and
help them in their affairs.[2]

Furthermore, read this wazifa excessively and make excessive istighfar in abundance as this is
the solution to all problems.[3]
Ya Subbuhu Ya Quddusu Ya Ghafuru Ya Wadud.[4]

And Allah Ta'ala Knows Best
Wassalamu 'alaykum  

Ml. Abdur Rahman Shareef,
Student Darul Ifta

Checked and Approved by:
Mufti Ebrahim Desai
Darul Ifta, Madrasah In'amiyyah
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____________________________________________________________________________
_________________________________________________

  

]  الأفضل لمن يتصدق نفلا أن ينوي لجميع المؤمنين والمؤمنات لأنها تصل إليهم ولا ينقص
من أجره شيء ا(رد المحتار،مطلب في إهداء ثواب اللأعمال للغير،سعيد)

[2]  أخبرنا أبو عبد الله الحافظ وأبو بكر : أحمد بن الحسن القاضى قالا حدثنا أبو العباس :
محمد بن يعقوب حدثنا إبراهيم بن بكر المروزى حدثنا السهمى يعنى عبد الله بن بكر حدثنا
حميد الطويل عن أنس بن مالك قال قال رسول الله -صلى الله عليه وسلم- :« ثلاث دعوات لا ترد
دعوة الوالد ، ودعوة الصائم ودعوة المسافر ( السنن الكبرى للبيهقي ، 3/345،مجلس دائرة
المعارف النظامية الكائنة في الهند ببلدة حيدر آباد)

[3]  أخبرنا على بن أحمد بن عبدان أخبرنا أحمد بن عبيد الصفار حدثنا إسماعيل بن الفضل
حدثنا هشام بن عمار حدثنا الوليد هو ابن مسلم حدثنا الحكم هو ابن مصعب حدثنا محمد بن
على بن عبد الله بن عباس عن أبيه أنه حدثه عن أبيه عبد الله بن عباس قال قال رسول الله
-صلى الله عليه وسلم- :« من لزم الاستغفار جعل الله له من كل هم فرجا ، ومن كل ضيق مخرجا
ورزقه من حيث لا يحتسب المسافر ( السنن الكبرى للبيهقي ، 3/351،مجلس دائرة المعارف
النظامية الكائنة في الهند ببلدة حيدر آباد)

[4]  يا سبوح يا قدوس يا غفور يا ودود

  

 2 / 2


